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§ 7 
Abrahamsbergsskolan, verksamhetsanpassningar i 
samband med underhållsarbete  
Förslag till genomförandebeslut 
UTBF 2023/3252 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att genomföra verksamhetsanpassningar på 
Abrahamsbergsskolan i samband med SISAB:s underhåll till 
en uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 
15,9 mnkr och med en uppskattad tillkommande hyra år 1 
om cirka 1,2 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms skolfastigheter AB (SISAB) planerar att genomföra ett 
större underhållsprojekt på Abrahamsbergsskolan. I samband med 
underhållsarbetet föreslår utbildningsförvaltningen att mindre 
verksamhetsanpassningar görs. Utbildningsförvaltningens del är 
begränsad och utgör cirka tio procent av hela kostnaden. Det 
handlar om åtgärder för datakommunikation, brandskydd, 
arbetsmiljö samt tillgänglighet. Åtgärderna säkerställer att lokalerna 
uppfyller gällande myndighetskrav. Projektet innebär ingen ökad 
elevkapacitet och ingen ändring av verksamheten. Skolan behöver 
under byggnationstiden helevakueras och kommer därför att 
tillfälligt flytta sin verksamhet till S:t Jacobi skola i Vällingby, från 
och med januari 2026 till och med juni 2027. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
verksamhetsanpassningar på Abrahamsbergsskolan i samband med 
SISAB:s underhåll till en uppskattad hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 15,9 mnkr och med en uppskattad 
tillkommande hyra år 1 om cirka 1,2 mnkr. Förvaltningen föreslår 
att beslutet justeras omedelbart. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

Sida 3 (24)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-10-24 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3252-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Abrahamsbergsskolan verksamhetsanpassning 

 UTBF 2023/3252-4 Bilaga 1. Genomförandeoffert 
Abrahamsbergsskolan 

 UTBF 2023/3252-5 Bilaga 2. Abrahamsbergsskolan 
Beräkningsunderlag SEKRETESS 
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§ 8 
International School of the Stockholm Region (ISSR), 
verksamhetsanpassning av ventilation, labbsalar och 
elevtoaletter  
Förslag till genomförandebeslut 
UTBF 2023/4166 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att genomföra verksamhetsanpassningar av 
ventilation, labbsalar och elevtoaletter på International 
School of the Stockholm Region (ISSR) till en beräknad 
hyresgenererande kostnad om 10,9 mnkr med en 
tillkommande första årshyra på cirka 1,0 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms skolfastigheter AB (SISAB) har efter en inspektion från 
miljöförvaltningen planerat in underhållsarbete av 
ventilationssystemet på International School of the Stockholm 
Region (ISSR). SISAB kommer samtidigt att utföra underhåll av 
avloppsstammar och toaletter samt anlägga ny el och renovera 
golvmattor. I samband med detta kommer förvaltningen att höja 
kapaciteten på ventilationen i ett antal klassrum. Labbsalar kommer 
att verksamhetsanpassas för att uppnå ändamålsenliga lokaler, samt 
kapacitetsökas för att lösa skolans underskott av salstimmar. Det 
finns även ett underskott av antalet toaletter på skolan varför det i 
projektet kommer tillskapas fler toaletter. 
  
De planerade arbetena kräver att hela skolverksamheten evakueras. 
Utbildningsförvaltningen planerar därför att evakuera samtliga 
elever till Kärrtorps gymnasium under ombyggnationstiden. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
verksamhetsanpassningar på International School of the Stockholm 
Region (ISSR) till en beräknad hyresgenererad kostnad om 10,9 
mnkr med en tillkommande första årshyra på cirka 1,0 mnkr. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/4166-10 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
ISSR, verksamhetsanpassning av ventilation, labbsalar samt 
elevtoaletter 

 UTBF 2023/4166-9 Offert 
 UTBF 2023/4166-8 Beräkningsunderlag Nyckeltal 2024-08-

22 
 UTBF 2023/4166-7 Bilaga-Beräkningsunderlag 

Hyresberäkning  
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§ 9 
Björnbodaskolan, kompletterande paviljong för att 
ersätta hus A och D  
Förslag till genomförandebeslut 
UTBF 2023/6756 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag att uppföra en paviljong på 
Björnbodaskolan till en total projektkostnad om ca 21,8 
mnkr och med en tillkommande hyra år 1 om ca 6,9 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens 
ekonomi- och trygghetsutskott om godkännande av 
genomförandeförslag att uppföra en paviljong på 
Björnbodaskolan till en total projektkostnad om ca 21,8 
mnkr och med en tillkommande hyra år 1 om ca 6,9 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Björnbodaskolans hus A och D stängdes ner våren 2023 på grund 
av fuktskaderelaterade problem i inomhusmiljön. För att säkerställa 
skolans lokalfunktioner och kunna erbjuda eleverna en 
ändamålsenlig utbildningsmiljö föreslår utbildningsförvaltningen att 
ytterligare en paviljong etableras på skolgården som en tillfällig 
lösning. Paviljongen ska ersätta de saknade funktionerna fram till 
2031, då en ny skola planeras att byggas på platsen och skolans 
verksamhet evakueras till S:t Jacobi i Vällingby. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/6756-7 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Björnbodaskolan - Kompletterande paviljong för att ersätta 
hus A och D 

 UTBF 2023/6756-8 Offertunderlag SEKRETESS 
 UTBF 2023/6756-9 Genomförandeoffert Björnbodaskolan 
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§ 11 
Vasa Real, verksamhetsanpassningar i samband med 
SISAB:s underhåll  
Förslag till genomförandebeslut 
UTBF 2023/3246 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att genomföra verksamhetsanpassningar på Vasa 
Real i samband med SISAB:s underhåll till en uppskattad 
hyresgenerande projektkostnad om cirka 7,1 mnkr, med en 
tillkommande hyra det första året om cirka 0,6 mnkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen vill i samband med SISAB:s underhåll 
förbättra arbetsmiljön för elever och personal på Vasa Real genom 
att utöka antalet toaletter, byta ventilationsdon i klassrum och 
genomföra akustikåtgärder. 
  
Underhåll och verksamhetsanpassningar kommer att ske i tre 
etapper med start vårterminen 2025 och planerad återflytt till 
höstterminen 2026. Verksamheten kommer att evakueras internt 
inom skolan. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
verksamhetsanpassningar på Vasa Real i samband med SISAB:s 
underhåll till en uppskattad hyresgenerande projektkostnad om 
cirka 7,1 mnkr, med en tillkommande hyra det första året om cirka 
0,6 mnkr. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3246-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Vasa 
Real underhåll och verksamhetsanpassningar 

 UTBF 2023/3246-4 Bilaga 1 Offert SISAB 
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 UTBF 2023/3246-5 Bilaga 2 Beräkningsunderlag 
SEKRETESS 
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§ 13 
Klimathandlingsplan 2030  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/416 
UTBF 2024/3744 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Klimathandlingsplan 2030” till 
utbildningsnämnden för yttrande. Planen konkretiserar hur de 
klimatrelaterade målen i Miljöprogram 2030 ska nås. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till det nya 
förslaget till klimathandlingsplan. Förvaltningen vill samtidigt 
betona att planens målsättningar kommer att kräva stora 
förändringar av arbetssätt och inköp, såväl på central förvaltning 
som på skolorna. Bland annat föreslås en halvering av all 
klimatpåverkan från konsumtion till år 2030, något som ställer höga 
krav på såväl kunskap som konkreta åtgärder. 
  
Förvaltningen föreslår en differentiering av målen för CO2-
påverkan från måltider för olika verksamheter. De skillnader som 
finns mellan verksamheternas förutsättningar bör avspeglas i 
differentierade klimatmål för måltiderna. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Beslutet föreslås justeras 
omedelbart med anledning av remissens svarstid. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att utöver det anföra följande. 

  
Som landets största kommun och tillväxtmotor, vilar ett stort 
ansvar på Stockholms stad att gå före och visa vägen i 
klimatomställningen. Liberalerna är positiva till att en 
klimathandlingsplan för staden tas fram och välkomnar dess 
högt ställda mål. Ska vi lyckas krävs det både hög ambition 
och genomförbarhet. 
  
Att planen har ambition framgår tydligt, däremot 
genomförbarhet och konkretisering är något som behöver 
framgå tydligare. 
  
Liberalerna efterfrågar en tydligare åtgärdsplan i hur den 
styrande majoriteten avser implementera, så att 
klimathandlingsplanen blir verklig politik med en reell 
påverkan på vårt klimat i positiv riktning. 
  
Här har Liberalerna lyft elektrifiering som ett konkret förslag 
för att nå stadens mål. Vi ser att det finns stora behov av att 
öka ambitionen i att rulla ut fler laddstolpar, framförallt där 
människor har sina elbilar – exempelvis i flerbostadshus och 
garage. 
  
Elektrifieringen kräver också tillgång till en klimatpositiv och 
pålitlig energikälla, stadens energimix ska därför utöver vind, 
sol och vatten även inkludera kärnkraft. Något vi saknar i 
gällande förslag. Ska vi lyckas med både elförsörjning och 
klimatmål så måste samtliga energikällor ges utrymme i 
stadens energimix. 
  
Vidare menar Liberalerna att den tekniska utvecklingen oftast 
kommer från idérika entreprenörer och företag som driver på 
nya och innovativa lösningar för att möta klimatproblemen. 
Där ska staden ta en aktiv roll i att agera samarbetspart 
tillsammans med näringsliv för att utveckla stadens 
hållbarhets- och cirkulära arbete. Exempelvis finns det många 
inom bygg- och bostadssektorn som sitter på innovativa 
lösningar som skulle gynna både klimatet, staden och vårt 
näringsliv. 
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Liberalerna anser att den här klimathandlingsplanen är en bra 
start men med stort utrymme för förbättring och vi efterfrågar 
en större konkretisering av majoriteten för att omsätta planen 
till verklighet. 
  

Claes Nyberg (C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Centerpartiets (C) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande. 

  
Klimatet är vår tids ödesfråga. Klimatarbetet måste drivas 
både i EU och i Sverige, såväl som lokalt här i Stockholm. 
Stockholm ska vara en klimatpositiv stad senast 2030 och en 
fossilbränslefri stad senast 2035. Staden ska vara en fossilfri 
organisation senast 2030 och trafiken i Stockholms innerstad 
ska vara utsläppsfri senast år 2030. För att målen ska kunna 
nås behöver vi jobba på flera fronter samtidigt, dels med ny 
teknik genom bolaget Stockholm Exergi som kan fånga in 
och lagra koldioxid, dels fasa ut fossila bränslen genom 
kraftfulla incitament, beteendeförändringar och 
energieffektiviseringar. 
  
Generellt sett finner vi ambitionsnivån i den föreslagna 
klimathandlingsplanen tillräcklig. Däremot saknas reell 
handlingskraft, vilket är precis det som Stockholm och 
klimatet behöver. En handlingsplan utan konkreta förslag på 
nödvändiga handlingar reduceras snarare till ännu en 
skrivbordsprodukt som i slutändan kommer att göra endast 
marginell, om ens någon, skillnad för klimatet. 
  
Flertalet målsättningar som sätts upp utan reella 
förutsättningar för genomförande. Exempelvis har förslaget 
att halvera utsläppen från konsumtion jämfört med 2019 små 
förutsättningar att bli verklighet då Stockholms stad ensamt 
inte har möjlighet att göra så stor skillnad. Förslaget sätter 
alldeles för stor tilltro till att genom ”samverkan” med andra 
myndigheter och genom ”kommunikation” lyckas förändra 
stockholmarnas beteenden att halvera sina utsläpp från 
konsumtion. Vidare saknas tydliga och transparanta 
kostnadsanalyser. Det är exempelvis orealistiskt att skrota en 
fungerande maskinpark redan till 2025, både ur ekonomisk 
och teknisk synvinkel. 
  
Centerpartiet ser också en brist i att programmet saknar 
konkreta mål om hur mycket koldioxid som ska fångas in 
genom bio-CCS för att minska utsläppen. Bio-CCS är ett 
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mycket viktigt verktyg som borde ges mer utrymme i 
klimathandlingsplanen. 
  
Ett ytterligare område där förslaget till klimathandlingsplan är 
bristfälligt rör matens roll för en hållbar omställning. Detta 
trots att matkonsumtionen i Stockholm står för 15 procent av 
konsumtionsutsläppen och staden har stora konkreta 
möjligheter att bidra i omställningen genom sina inköp. 
Centerpartiet vill se att ett stadsövergripande mål om hundra 
procent svenskt vid matupphandling, där så är möjligt, införs. 
Dessutom bör klimathandlingsplanen lyfta fram initiativ för 
att öka andelen viltkött i den mat som konsumeras. Ur ett 
klimat- och hälsoperspektiv innebär viltkött kortare 
transporter samt att köttet är fritt från antibiotika, färgämnen, 
nitrit och andra tillsatser. 
  
Centerpartiet beklagar också att bland de 133 remissinstanser 
som styret har valt att skicka klimathandlingsplanen till så 
finns inte några av de viktigaste samhällsaktörerna inom 
livsmedel och matproduktion såsom LRF, Lantmännen och 
Livsmedelsföretagen med. Ställt mot att den styrande 
majoriteten ser det som viktigare att skicka 
klimathandlingsplanen på remiss till Instagramkontot 
”Medveten_i_stan”, ter det sig verklighetsfrånvänt. 
  
En långsiktigt hållbar klimatpolitik förutsätter både 
delaktighet och ett brett folkligt stöd. Ska vi klara 
omställningen i Stockholm, måste vi genomföra den på ett 
sätt som gör att olika människor och branscher kan känna sig 
involverade; där alla känner att de blir vinnare om de deltar i 
klimatomställningen. Delaktighet skapar grund för 
samhällsförändringarna. Alternativet – en omställning som 
bara omfattar vissa, men där andra grupper ställs utanför 
eftersom de inte har råd eller möjlighet att ställa om – riskerar 
att leda till motreaktioner, kortsiktiga svängningar i politiken 
och bristande långsiktighet. Istället för klimatomställning får 
vi ständig politikomsvängning. 
  
Centerpartiet vill att Stockholm ska vara världsledande i det 
globala arbetet med att förverkliga Parisavtalet. 
Klimathandlingsplanen bör utvecklas och konkretiseras 
ytterligare för att kunna spela en avgörande roll som stadens 
verktyg för att nå detta. 
  

Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Därutöver anföra följande: 
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Sverigedemokraterna anser att Stockholms stad ska ta en 
ledande roll i miljö- och klimatarbetet, och fungera som ett 
framstående exempel för andra. Varje skattekrona bör 
investeras i åtgärder som är samhällsekonomiskt lönsamma 
och som ger största möjliga minskning av utsläppen. 
Symboliska eller principiella insatser utan bevisad effekt ska 
undvikas. Dessutom ska alla åtgärder regelbundet utvärderas 
för att säkerställa effektiviteten. 
  
Stockholm ska också fokusera på att förbättra närmiljön 
genom att begränsa nybyggnation i grönområden, intensifiera 
arbetet med sanering av vattendrag och sjöar, samt 
kontinuerligt pröva nya metoder för att förbättra folkhälsan. 
  
Staden bör inte ensidigt fokusera på att minska 
koldioxidutsläppen till varje pris, särskilt inte när 
marginalkostnaderna är höga. Istället bör Stockholm satsa på 
att utöka det internationella klimatbiståndet, bland annat 
genom att skicka experter inom miljö och energieffektivitet 
till utvecklingsländer. 
  
Sverigedemokraterna har lagt fram ett alternativt 
Miljöprogram 2030, som bygger på dessa visioner och 
ambitioner. Därför föreslås en total översyn av den nuvarande 
klimathandlingsplanen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns fyra 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett förslag från Jan 
Jönsson (L), ett förslag från Claes Nyberg (C) och ett förslag från 
Linnéa Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
till beslut. 
  
Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler ett ersättaryttrande enligt följande: 
  

Stockholm klassas återkommande som en av världens mest 
gröna och hållbara städer, ofta som den mest hållbara i flera 
internationella rankingar. Det är inte konstigt med tanke på att 
stadens näringsliv bland annat består av världsledande aktörer 
inom innovation och grön teknik, framstegshungriga 
entreprenörer och IT-talanger från hela världen. Staden består 
till drygt två tredjedelar av grönblå ytor, till överväldigande 
del grönyta trots en mycket omfattande stadsutveckling i över 
ett decennium. Stockholmarna är dessutom tredje bäst i 
världen att välja kollektivtrafik framför egen bil, de bor i 
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energieffektiva bostäder och 98 procent av deras avfall 
återvinns eller blir till energi. 
  
Tack vare teknikutvecklingen har staden bevisat att tillväxt i 
både ekonomi och befolkning kan gå hand i hand med 
minskad klimatpåverkan genom omställning, inte avveckling. 
Sedan år 2010 har stadens koldioxidutsläpp mer än halverats 
samtidigt som befolkningen vuxit med omkring 20 procent. 
Utsläppen av svaveldioxid och kolmonoxid, vilka historiskt 
sett utgjort ett stort problem, har minskat med mellan 86 – 94 
procent sedan år 1990. Vissa föroreningar har minskat så pass 
mycket sedan 90-talet att de inte längre mäts. Stockholm är 
på rätt väg och omställningen går allt snabbare, särskilt inom 
transportsektorn som utgör en stor andel av kvarvarande 
utsläpp. Nära 75 procent av sålda bilar i Stockholm är 
laddbara fordon vilket är en dubblering på bara 3 år. 
Sammantaget finns det många segrar för stockholmarna att 
vara stolta över. 
  
Dock finns det fortsatt utmaningar att hantera för att uppnå en 
klimatneutral stad. När staden växer behöver byggsektorn 
ställa om, gammal industrimark saneras och hållbara bostäder 
byggas. När stockholmarna blir fler behöver förskolor och 
skolor fasa ut miljö- och hälsoskadliga kemikalier, sårbara 
grupper skyddas från effekterna av extremväder och 
möjligheten att göra smarta val i vardagen säkerställas. Här är 
vi eniga. 
  
En ändamålsenlig, renodlad politik är en grundläggande 
förutsättning för att vinna acceptans från invånarna i en stad i 
omställning, samt deras förståelse för de åtgärder politiken 
utför med deras skattemedel. Symbolpolitiska åtgärder som 
försvårar vardagen, fördyrar arbetet och bara förflyttar 
utsläppen är därför inte bara ineffektiva, de riskerar även att 
bidra till ett motstånd mot en välbehövd omställning. Tyvärr 
innehåller styrets klimathandlingsplan mycket av denna 
symbolpolitik. 
  
Exempelvis driver styret linjen att våra yngsta barn och äldsta 
äldre ska äta mer vegetariskt i klimat- och miljösyfte, istället 
för att utveckla deras måltider för att fler ska få i sig 
näringsriktig, god mat. Detta samtidigt som till och med 
stadens inköpskategori IT och kommunikation har högre 
klimatpåverkan än de måltider som staden serverar. 
Kristdemokraterna prioriterar att stadens unga och äldre ska 
få näringsrik och god mat, över styrets symbolpolitik som har 
ytterst marginell effekt på klimatet men som kan få ödesdigra 
konsekvenser för näringsintaget. 
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Även styrets ambition om att ”skapa utökade möjligheter för 
stockholmarna att hyra, reparera, byta, dela, låna eller ge 
istället för att köpa nytt”, är exempel på dålig symbolpolitik. 
Det specificeras inte i klimathandlingsplanen hur dessa 
möjligheter ska ”utökas”, men om det syftar till att staden ska 
tillhandahålla dessa tjänster så finns det redan privata aktörer 
som gör det. Kommuner får enligt kommunallagen inte heller 
bedriva verksamheter som är av en sådan karaktär att de 
typiskt sett tillhandahålls av andra aktörer, som till exempel 
det privata näringslivet. 
  
Styrets klimathandlingsplan lägger också mycket vikt vid det 
som staden har mycket liten rådighet över. Framförallt 
avseende stockholmarnas konsumtionsbaserade utsläpp, som 
utgör ett stort fokus i styrets miljöpolitik. Stundtals fås 
intrycket att styrets miljöpolitik går ut på att förvandla staden 
till en aktivistisk lobbyorganisation, med fokus på att 
förändra det staden inte har rådighet över. Ett talande 
exempel är den uttalade visionen om att staden ska ”arbeta 
aktivt med att påverka regeringen och regionen”, för att dessa 
ska ”ta sitt ansvar”. Detta bland annat i syfte att genomföra 
styrets önskade trafikminskning, vilken bara bedöms kunna 
genomföras till hälften med de verktyg som staden har 
rådighet över. Styrets klåfingrighet och aktivism är i detta 
avseende slående. Det åligger inte heller stadens att ”främja 
ett lokalt och regionalt semestrande” för stockholmarna. 
Stadens invånare är myndiga och borde anses kunna ta egna 
beslut om var de vill semestra, utan politiska pekpinnar. 
  
Styrets aktivism och symbolpolitik speglas i försöken att 
flytta fokus från utsläpp och hållbarhet till socioekonomiska 
frågor, identitetspolitik och ifrågasättandet av vårt 
västerländska ekonomiska system. Detta är inte minst tydligt i 
skrivningarna om att dagens stockholmare skulle ha ärvt 
någon form av ”utsläppskuld” från tidigare generationer. 
  
Stockholm har dock redan visat att tillväxt i såväl ekonomi 
som befolkning inte utgör hinder för att minska utsläppen 
eller ställa om, tvärt om. Det är tack vare det välstånd och den 
teknikutveckling som vårt västerländska ekonomiska system 
möjliggjort som vi kommit långt i omställningen. 
Kristdemokraterna ser mycket optimistiskt på att Stockholm 
återigen kommer klara de utmaningar vi idag står inför och vi 
kan göra det utan att vare sig styra över eller späka världens 
mest hållbara invånare. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/3744-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Klimathandlingsplan 2024-2030 
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§ 14 
Ökat informationsutbyte mellan myndigheter – behov och 
föreslagna förändringar (SOU 2024:63)  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/999 
UTBF 2024/5157 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Ökat informationsutbyte mellan 
myndigheter – behov och föreslagna förändringar (SOU 2024:63)” 
till utbildningsnämnden för yttrande. 
  
Av utredningen framgår att det finns ett stort behov av förbättrade 
möjligheter till informationsutbyte mellan myndigheter. I 
betänkandet föreslås därför att en ny sekretessbrytande bestämmelse 
ska införas i offentlighet- och sekretesslagen (2009:400), OSL. Den 
nya bestämmelsen möjliggör utlämnande av sekretessbelagda 
uppgifter till en annan myndighet. En uppgift som rör enskilds 
personliga eller ekonomiska förhållanden ska kunna lämnas över till 
en annan myndighet om det bland annat är för att utreda brott eller 
för att motverka brottslig verksamhet. Ett utlämnade ska dock alltid 
föregås av att den utlämnande myndigheten beaktar motstående 
intressen. 
  
Förvaltningen ser positivt på förslaget och bedömer att den 
föreslagna bestämmelsen inte kommer att påverka skolornas 
uppdrag i någon större omfattning. Förvaltningen vill dock 
framhålla att bestämmelsen innebär att skolorna, innan ett 
utlämnande kan ske till en annan myndighet, måste beakta 
motstående intressen. Detta är avvägningar och bedömningar som 
skolorna i dagsläget inte är vana att hantera i sitt dagliga arbete. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. Eftersom remisstiden är 
kort föreslår förvaltningen att utbildningsnämnden justerar beslutet 
omedelbart. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och Claes Nyberg 
(C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 
  

Att offentlighets- och sekretesslagen föreslås få en ny 
generell sekretessbrytande bestämmelse är välkommet och 
kommer kunna göra stor skillnad för såväl det 
brottsförebyggande- som det brottsbekämpande arbetet. 
Möjligheten för myndigheter att enklare dela information 
med varandra kommer att effektivisera befintliga 
samverkansforum. Vi vill dock särskilt framhålla vikten av att 
de kommunala verksamheterna inte utvecklas till att bli 
matare av information till Polisen eller andra nationella 
myndigheter. Möjligheten till informationsspridning får inte 
bli ensidig och kommuner har också ofta återkommande 
behov av att ta del av sekretessbelagda uppgifter och bör ses 
som jämbördig som andra berörda myndigheter. 
  

Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

En översyn av sekretessreglerna mellan olika myndigheter i 
Sverige har efterfrågats mycket länge av alla aktörer som 
jobbar, inte minst med barn och unga i riskzon för utsatthet 
och kriminalitet. Den sekretesshandbok som togs fram av 
Liberalerna föregående mandatperiod har varit uppskattad 
och ökat kännedomen om de sekretessbrytande möjligheter 
som finns redan idag för socialtjänst och polis. Men det finns 
likväl juridiska begränsningar som endast ny lagstiftning kan 
förändra. 
  
Det är angeläget att skolan kan samverka snabbare och 
effektivare med socialtjänsten och polisen. Erfarenheterna om 
lättare sekretessregler som funnits länge i Danmark är 
positiva. Sekretessen är det enskilt viktigaste hindret som 
både skola och polis anger som hinder för att nå fram med 
stöd till utsatta barn i tid. Utgångspunkten bör därför vara en 
generösare sekretesslagstiftning, med utgångspunkt i vad 
individen är betjänt av. Vi instämmer i att det också är 
angeläget att polisen informerar socialtjänsten om uppgifter 
som krävs för att kunna ingripa till barn och ungas skydd. 
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Det är dock viktigt att alltid ha med sig integritets- och 
förtroendeperspektivet i det fortsatta arbetet med att förändra 
nuvarande sekretessregler. De uppgifter som delas mellan 
myndigheter måste vara motiverade och får aldrig övergå till 
slentrianmässig delning av all information. Socialtjänsten är 
en vårdande myndighet och individer i behov av stöd och 
hjälp ska kunna känna sig trygga i att deras personliga 
förhållanden inte sprids. Övriga myndigheter är inte, och ska 
inte bli, rättsväsendets förlängda arm. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/5157-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Ökat 
informationsutbyte mellan myndigheter 

 UTBF 2024/5157-1.2 Remiss - Delbetänkandet - Ökat 
informationsutbyte mellan myndigheter - Behov och 
föreslagna förändringar (SOU 2024:63) 
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§ 15 
Motion om att staden som placerande myndighet måste 
ta ett större ansvar för omhändertagna barn  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/606 
UTBF 2024/3524 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Om att staden som 
placerande myndighet måste ta ett större ansvar för omhändertagna 
barn” av Jan Jönsson och Anne-Lie Elfvén (båda L) till 
utbildningsnämnden för yttrande. 
  
Motionärerna menar att de omhändertagna och placerade barnen 
osynliggörs i stadens uppföljningsrapporter och att staden saknar 
data om målgruppen på aggregerad nivå. Därför efterfrågar 
motionärerna systematisk och anonymiserad sammanställning av 
skolresultat i alla årskurser, på aggregerad nivå, för alla 
omhändertagna och placerade barn i staden. Därutöver föreslås i 
motionen att de socialsekreterare som arbetar med placerade barns 
skolgång (skolsamordnare) blir permanenta och sprids till samtliga 
stadsdelsnämnder. 
  
Utbildningsförvaltningen har i samverkan med socialförvaltningen 
inom ramen för bland annat Skolfam, SAMS stödmodell och 
Projekt Skolsamordnare under många år arbetat systematiskt för att 
placerade elever ska få en obruten skolgång och 
gymnasiebehörighet. Förvaltningen följer systematiskt upp 
elevernas kunskapsresultat som en del av huvudmannauppdraget. 
De placerade elevernas kunskapsresultat ingår i den totala 
statistiken på aggregerad nivå. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen. 
3. Att därutöver anföra följande: 

  
När socialtjänsten omhändertar barn från sina föräldrar måste 
staden agera som den bästa förälder, inte som en sämre 
förälder. Idag är det svårt för stadsdelsnämnderna och 
kommunfullmäktige att följa upp hur det går för våra 
omhändertagna barn och unga och vi vet därmed inte om vi är 
den bästa föräldern för dessa barn. Utan uppföljning blir det 
nästintill omöjligt att veta om olika insatser har effekt och om 
barnen faktiskt är bättre rustade efter en placering. 
  
Basfaktorer för vilken förälder som helst och därmed staden 
att följa upp är barnens betyg, hälsa och tandstatus. Det 
argument som framförts av stadens justister om att de 
omhändertagna och placerande barnens betyg, hälsa och 
tandstatus inte skulle gå att följa upp på aggregerad nivå, har 
avfärdats av flera experter vi har varit i kontakt med. Detta 
eftersom det får anses vara socialnämndernas ansvar redan 
idag, ett ansvar som de flesta socialnämnder inte tar fullt ut. 
En av dessa är Bo Vinnerljung som är Sveriges främsta expert 
på området. Stockholm borde nu gå före och testa 
lagutrymmet för barnens skull istället för att luta sig mot en 
preliminär bedömning utan laglig prövning. 
  
Den nya socialtjänstlagen tydliggör också socialtjänstens 
ansvar för att stabilisera skolgången för barn som mottar 
stödinsatser. Det uppdraget går inte att följa upp och 
säkerställa utan en aggregerad sammanställning av placerade 
barns betyg. 
  
I övrigt vill vi tillägga att vi välkomnar att vårt initiativ 
skolsamordnare nu permanentas och sprids över hela staden. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Jan 
Jönsson (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2024/3524-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Motion om att staden som placerande myndighet måste ta ett 
större ansvar för omhändertagna barn 

 UTBF 2024/3524-1.1 Motion om att staden som placerande 
myndighet måste ta ett större ansvar för omhändertagna barn 
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